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Protokół nr 46/2023 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 20 marca 2023 r. w godz. od 1630 do 1745 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Jacek Niedźwiedzki  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk        

2. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu  

3. Kamil Sznel – Naczelnik Wydz. Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej i Promocji 

4. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

5. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji 

6. Piotr Dziemiach – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach 

7. Waldemar Borysewicz – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach 

8. Marek Krejpcio – Prezes Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin 

                          

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

Radni nie mieli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 45/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 lutego 2023 r. 

2. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok.  

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi  

oraz międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2022 roku. 

4. Informacja z przeprowadzonych konsultacji społecznych dotyczących wyboru koncepcji 

zagospodarowania terenu położonego u zbiegu ul. Świerkowej i ul. Nowomiejskiej  

w Suwałkach.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji Miasta Suwałki 

do roku 2027, z perspektywą do 2030 r.  

6. Dyskusja ma temat finansowania sportu i wynajmowania obiektów sportowych na terenie 

Miasta Suwałk. 
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7. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 45/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 lutego 2023 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 45/2023  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 20 lutego 2023 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2  

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z wykonania 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi  

oraz międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2022 roku. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk 

ze współpracy z miastami partnerskimi oraz międzynarodowym stowarzyszeniem  

pn.: Innovation Circle Network w 2022 roku, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z przeprowadzonych konsultacji społecznych dotyczących wyboru koncepcji 

zagospodarowania terenu położonego u zbiegu ul. Świerkowej i ul. Nowomiejskiej  

w Suwałkach.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał, czy zostanie uwzględniona prośba właściciela myjni, jeśli chodzi 

o przedłużenie koncesji czy będzie to zlikwidowane.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedział, że jeśli chodzi o tę kwestię 

nie chce wprowadzić w błąd, więc informacja zostanie przekazana w najbliższym czasie.   

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z przeprowadzonych 

konsultacji społecznych dotyczących wyboru koncepcji zagospodarowania terenu położonego 
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u zbiegu ul. Świerkowej i ul. Nowomiejskiej w Suwałkach, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji Miasta Suwałki 

do roku 2027, z perspektywą do 2030 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -    8 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Promocji 

Miasta Suwałki do roku 2027, z perspektywą do 2030 r. 

– Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Dyskusja ma temat finansowania sportu i wynajmowania obiektów sportowych na 

terenie Miasta Suwałk. 

– Materiały stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

powiedział, że temat został wprowadzony do porządku obrad na wniosek Marka Krejpcio – 

Prezesa Suwalskiego Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin. 

Jak dodał, temat powraca co jakiś czas i na pewno radni będą musieli pochylić się zwłaszcza 

nad kwestią finansowania sportu.  

Wspomniał, że pojawiło się Zarządzenie Prezydenta Miasta odnośnie stawek za 

wynajmowanie obiektów sportowych i w związku z tym potrzebna jest dyskusja.  

 

Następnie Bogdan Bezdziecki oddał głos Markowi Krejpcio. – Prezesowi Suwalskiego 

Klubu Karate Kyokushin 

 

Na prośbę Marka Krejpcio – Prezesa Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin radna Anna 

Maria Gawlińska odczytała przygotowane pismo – pismo stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zapytał o związki karate i reprezentowanie na 

Olimpiadzie.  

 

Marek Krejpcio – Prezes Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin wytłumaczył, że związek 
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został wykluczony w tym samym czasie, kiedy został powołany, więc nie będzie reprezentacji 

na Olimpiadzie. Dodał, że w 2020 roku w Tokio odbyły się Igrzyska Olimpijskie i z jakichś 

przyczyn Karate WKF zostało włączone do programu Igrzysk, jako dyscyplina pokazowa. 

Następnie, już w trakcie trwania Igrzysk, zostało ogłoszone, że karate bezkontaktowe WKF 

pomimo występu pilotażowego w Tokio nie zostanie dyscypliną olimpijską i nie zostanie 

włączone do programu Igrzysk w 2024 roku w Paryżu. Dodał, że zamieszanie to wykorzystała 

Polska Unia Karate i poprosiła o scedowanie na nich wszystkich praw związanych z Polskim 

Związkiem. Ministerstwo usankcjonowało decyzje i  w tej chwili w Polsce jest Polski Związek 

Karate, który stracił status Polskiego Związku i Polską Unię Karate, która ten status uzyskała. 

Podkreślił, że w Polskim Związku Karate były zrzeszone wszystkie kluby i klubów 

kontaktowych było 350 a bezkontaktowych 150. I teraz te 350 klubów nie może się rozwijać 

i zdobywać punktów ministerialnych a karate WKF w ramach PUK dalej je zdobywa i ma też 

dotacje na działalność. Wytłumaczył, że Suwalski Klub Karate działa obecnie w PZK i nie 

może zdobyć punktów. 

 

Dodał, że najgorsze jest to, że Miasto pozwala na to, że punktacja to jest główne kryterium 

brane pod uwagę przy podziale finansów. A – jak zaznaczył – jest to bardzo niesprawiedliwe. 

Dodał, że kluby mają z punktów drugą dotację, natomiast Klub Karate Kyokushin takiej 

dotacji nie może zdobyć, ponieważ nie ma punktów. 

 

Kamil Lauryn powiedział, że popiera Marka Krejpcio w jego działaniu, ponieważ o swoją 

pracę i swoją młodzież trzeba walczyć i pokazywać, że jest się liderem. Jak powiedział, boli 

go to, że nikt nie rozmawia z klubami na temat podwyżek a są one narzucane odgórnie. 

Podkreślił, że jak najbardziej jest za tym, aby znaleźć w budżecie pieniądze, o które wnioskuje 

Prezes Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin. Klub przez wiele lat został rozwinięty na takim 

poziomie, że należy mu się wsparcie. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał o liczbę zawodników Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin w 

porównaniu z innymi klubami, które otrzymują dotację z Miasta. 

 

Marek Krejpcio – Prezes Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin odpowiedział, że aktualnie 

w klubie trenuje ok. 150 osób, natomiast liczba zawodników jest zmienna, ponieważ zależy 

od różnych czynników, m.in. przychodzą nowi, dorośli wyjeżdżają z miasta itp.  

Jeśli chodzi o zawodników licencjonowanych to powiedział, że koszty licencji dla większej 

grupy dzieci są zbyt wysokie w porównaniu z dotacją, którą otrzymuje Klub. Z tego względu, 

jak podkreślił, robi się to tylko dla zawodników, którzy wyjeżdżają na mistrzostwa Polski, bo 

jest taka możliwość. W ten sposób Klub oszczędza, ale ma mało licencji. Dodał, że zamiast 

myśleć o tym, żeby promować dzieci, aby zdobywały medale, to myśli, skąd wziąć pieniądze.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że Miasto jest dumne z Klubu 

Karate. Powiedział, że rozmawiał z Prezesem Klubu kilka dni temu i wtedy usłyszał o 

problemie z punktami sportu młodzieżowego. Dodał, że Miasto nie miało świadomości, że 

jest takie zamieszanie z federacjami karate i że ministerstwo arbitralnie wybrało jedną 

federację, w której można te punkty zdobywać a w tej odmianie karate kontaktowego nie ma 
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takiej możliwości.  

Podkreślił, że Miasto nie miało do tej pory tej świadomości. Wspomniał, że w ubiegłym roku 

Prezes Klubu Karate był obecny na Radzie Sportu, gdzie odbyła się dyskusja o punktach 

sportu młodzieżowego i wtedy pojawił się pomysł, żeby z tych punktów uczynić kluczowe 

kryterium przydzielania dotacji, natomiast w ramach Rady Sportu też nie było jednomyślności 

w tym temacie i dlatego utrzymano te zasady, które wcześniej obowiązywały.  

Jak powiedział Miasto raczej nie ma za dużego wpływu na to czy konkretny klub może 

zdobywać punkty sportu młodzieżowego czy nie.   

Zwrócił uwagę na Radę Sportu, która odbyła się w grudniu. Wtedy Rada Sportu opiniowała 

budżet miasta w zakresie finansowania sportu, ale jednym z punktów było też sygnalizowanie 

przez Prezydenta Miasta tego, że od 1 stycznia stawki za obiekty sportowe wzrosną. Nie było 

wówczas mowy o konkretnych stawkach, bo w połowie grudnia nikt nie wiedział i nadal nie 

wiadomo, jakie będą koszty prądu. Nikt nie wiedział też, że znacząco wzrośnie cena ciepła. 

Te problemy były sygnalizowane klubom sportowym.  

Następnie powiedział, że zgadza się z tym, że dotacja na Klub Karate powinna być wyższa, 

podobnie jak na inne kluby.   

Powiedział, że w przyszłym roku, kiedy będzie mowa o dotacjach dla Klubu Karate, to Miasto 

weźmie pod uwagę to, o czym do tej pory nie miało świadomości, czyli że Klub Karate 

Kyokushin zrzeszony w ogólnopolskim związku nie może zdobywać punktów sportu 

młodzieżowego, bo to jest zależne od ministerstwa a nie od Miasta.  

W tej chwili z racji realizacji zadania publicznego, czyli otrzymania dotacji, Klub będzie 

korzystał z 80% zniżki na pomieszczenie, które jest wynajmowane w Szkole Podstawowej nr 

10. Dodał, że ze środkami finansowymi na sport jest różnie, ale deklarował i nadal 

podtrzymuje tę propozycję, że Miasto pomoże finansowo, jeśli chodzi o wyjazd zawodników 

na mistrzostwa Europy tak, aby Klub nie musiał ponosić tych kosztów ze środków, które na 

pewno są niewystarczające.  

 

Marek Krejpcio powiedział, że nadal chciałby mieć 150 zawodników jeżdżących na zawody 

a ma tylko 80 ze względu właśnie na ograniczone finanse. Wspomniał, że dawniej na zawody 

Klub jechał autokarem, teraz było to kilka osób, które mogły pojechać samochodem. Trzeba 

spojrzeć dlaczego jest taka różnica w liczbie zawodników. Zaznaczył, że każdy wyjazd 

kosztuje a Klub ma stawkę dotacji z Miasta z 2017 roku, gdzie teraz ceny za wszystko są dużo 

wyższe. Podkreślił, że w najbardziej utytułowanym roku w historii Klubu dotacja została 

zmniejszona. Powiedział, że bardzo się cieszy, że Miasto sfinansuje wyjazd dwóch osób na 

Mistrzostwa Europy, jednak w dalszym ciągu nie jest to rozwiązanie problemów, z którymi 

boryka się Klub. Raz jeszcze podkreślił niesprawiedliwość systemu, jeśli chodzi o punkty. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że dopiero teraz wie, w czym 

leży problem, bo wcześniej nie było rozmów na ten temat.  

 

Marek Krejpcio podkreślił, że na Radzie Sportu zawsze mówił o tym, że system punktowy 

jest niesprawiedliwy, ale w Radzie nigdy nie było jednomyślności i nie będzie z tego względu, 

że ktoś kto ma pieniądze za punkty nie zgodzi się na to, żeby zabrać pieniądze z punktów. 

Powiedział, że najważniejsze, aby Miasto wspierało Klub, by mógł się rozwijać. 
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Jacek Niedźwiedzki powiedział, że być może system jest niesprawiedliwy i jest w nim luka, 

ponieważ Klub nie może zdobywać dodatkowych pieniędzy z punktów. A trzeba pamiętać, ze 

jest to wiodąca dyscyplina sportu w mieście. Podkreślił, że dyskusja nie wniosła jeszcze nic w 

temacie, aby wesprzeć finansowo Klub, który jest bardzo zasłużony. Dodał, że nie można 

pozwolić na to, aby Klub przestał istnieć.  

 

Jacek Niedźwiedzki zwrócił uwagę na to, że dzieci, które trenują karate są takie same, jak te, 

które trenują inne dyscypliny i powinny być tak samo traktowane.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że była już praktyka wspierania finansowego Klubu, który 

znalazł się w trudnej sytuacji. Kwota, o którą doraźnie wnioskuje Prezes Klubu Karate nie jest 

wysoka, więc warto nad tym się pochylić.  

 

Marek Krejpcio uzupełnił, że kwota o którą wnioskuje, czyli ok. 23 tys. zł pozwoli na to, że 

bilans roku będzie zamknięty i Klub może pracować w roku 2023. W 2024 roku zapewne 

znowu pojawi się problem.  

 

Bogdan Bezdziecki podkreślił, że też uważa, że trzeba byłoby się przyjrzeć możliwościowym 

poszczególnych klubów, jeśli chodzi o liczbę zdobywanych punktów, bo jest to bardzo ważne.  

Dodał, że warto by było o taką informację wystąpić i wtedy, odnosząc się do tych informacji, 

można by było odpowiednio kształtować kwotę wyjściową dla poszczególnych klubów. Jeśli 

Klub karate nie ma możliwości zdobywania punktów, to wiadomo, że trzeba go wesprzeć tą 

kwotą bazową na odpowiednim poziomie wyższą. Zaproponował, aby Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki podjęła stanowisko w tej sprawie.  

 

Wojciech Pająk podsumował, że pierwszą część stanowiska Komisji będzie wniosek o 

znalezienie 23 tys. zł. w budżecie miasta. Druga sprawa dotyczy odpowiedniego  zwiększenia 

dotacji na kolejne lata.  

 

Bogdan Bezdziecki zaznaczył jednak, że wiele zależy od tego jaka będzie sytuacja federacji, 

czy wróci możliwość pozyskiwania punktów czy nie, bo jest na to jakaś szansa. 

 

Marek Krejpcio powiedział, że cały czas monituje w tej sprawie. Zaznaczył, że chciałby, aby 

wszystkie kluby w mieście były w miarę równo i sprawiedliwie traktowane. Jeśli są kluby 

wiodące wybrane przez społeczeństwo to chyba chodzi o to, żeby te kluby się rozwijały. 

Przypomniał raz jeszcze, że chodzi w dużej mierze o pieniądze na podstawową działalność, 

żeby klub w ogóle mógł funkcjonować i żeby podopieczni klubu mogli się rozwijać. Przez to, 

że dotacja nie rośnie to Klub nie może się rozwijać ze względu na brak pieniędzy.  

Dodał, że dla niego system nagród w mieście może zostać, ale chodzi o to, żeby Miasto zaczęło 

zauważać dwa filary: działalność klubu i sport. Trzeba pozwolić klubom działać, a potem 

dołożyć „nagrodówkę” za sport.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że klub trzeba wspomóc i nie ma innego wyjścia. Podkreślił, 

że coraz bardziej oszczędza się na dzieciach, bo dofinansowanie sportu dotyczy dzieci. To 
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ostatnia rzecz, na której Miasto powinno oszczędzać, bo chodzi o zdrowie dzieci.  

Zaproponował, aby oszczędności poszukać w innej dziedzinie.  

 

Marek Krejpcio zapytał dlaczego nie było konsultacji w sprawie podniesienia opłat za 

wynajem obiektów sportowych. Nie było podanych żadnych konkretów, jeśli chodzi o 

wysokość podwyżek i czas, kiedy zostaną wprowadzone.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wspomniał, że była o tym mowa na Radzie 

Sportu i padło wtedy, że podwyżki będą od 1 stycznia.  

 

Marek Krejpcio zaznaczył, że trzeba było zorganizować spotkanie przed 1 stycznia i wszystko 

wyjaśnić, ponieważ pierwotnie mowa była o 10% podwyżce a okazuje się, że podwyżki są dużo 

wyższe.  

 

Na prośbę Bogdana Bezdzieckiego – Przewodniczącego Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i 

Turystyki prowadzenie posiedzenia przejął Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do powyższego tematu, wobec czego 

przystąpiono do głosowania nad Stanowiskiem Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki, 

w którym członkowie Komisji zwracają się do Prezydenta Miasta Suwałk o przeznaczenie  

23 tys. zł z budżetu miasta na doraźną pomoc Suwalskiemu Klubowi Karate Kyokushin oraz 

rozpoczęcie weryfikacji systemu finansowania sportu na taki, który uwzględni potrzeby 

wszystkich klubów w równym stopniu.  

 

Głosowanie nad Stanowiskiem: 

za pozytywną opinią głosowało  -    7 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Stanowisko  w sprawie przeznaczenie 23 tys. zł z budżetu 

miasta na doraźną pomoc Suwalskiemu Klubowi Karate Kyokushin oraz rozpoczęcie 

weryfikacji systemu finansowania sportu. 

– Opinia wraz z korespondencją przekazaną do Prezydenta Miasta stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Marek Krejpcio – Prezes Suwalskiego Klubu Karate Kyokushin podziękował za wsparcie ze 

strony Komisji.  

 

Wojciech Pająk dodał, że jeśli chodzi o rosnące koszty działalności Klubów i wszystkiego co 

wiąże się z wyjazdami itp. Komisja jest świadoma, że wszystkie ceny znacząco poszły w górę. 

Podkreślił, że ze względu na podwyżki nikt nie funkcjonuje spokojnie w dzisiejszych czasach, 

ani firmy, ani kluby, ale na pewno można szukać jakiejś współpracy. Radni z pewnością mogą 

pomóc w poszukiwaniu sponsorów. 
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Marek Krejpcio zaznaczył, że jeśli chodzi o sponsorów to jest to trudny temat, ponieważ 

zazwyczaj słyszy jedną odpowiedź, że ktoś sponsoruje już  Wigry albo Ślepsk.  

 

Wojciech Pająk zadeklarował pomoc w tym zakresie.   

 

Kamil Lauryn powiedział, że chciałby przejść do tematu Wigier. W związku z 

opublikowanym Zarządzeniem Prezydenta Miasta z dnia 14 lutego 2023 r. w sprawie 

wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń przedszkoli, szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz określenia lub udzielenia zwolnień 

częściowych z cen i opłat za korzystanie z tych obiektów i urządzeń. 

Jak powiedział, zgodnie z aktualnym brzmieniem Zarządzenia oraz stawkami podanymi dla 

Klubu Wigry bądź Akademii Piłkarskiej Wigry Suwałki wynajmując boisko piłkarskie bez 

oświetlenia za godzinny trening stawka wynajmu wynosi 58 zł brutto z zastosowaniem 80% 

zniżki, natomiast za boisko z oświetleniem cena ta wynosi 290 zł brutto. Zapytał, czy w takim 

razie cena oświetlenia za jedną godzinę wynosi 232 zł brutto. 

Dodał, że Klub Wigry wraz z Akademią Wigry Suwałki szkolą ok. 400 dzieci. Trzeba docenić 

to, że te dzieci garną się do sportu i treningów.  

Zapytał co ma zrobić Akademia Wigry Suwałki, która dostaje ogromną podwyżkę za wynajem 

a treningi odbywają się w godzinach, kiedy oświetlenie musi być włączone.  

Powiedział, że prezes Akademii będzie musiał spotkać się z rodzicami i przerzucić na nich 

koszty a to doprowadzi do tego, że duża część zrezygnuje ze względów finansowych.  

Jak zaznaczył, wygląda to tak, że wszystko jest robione, aby kluby zaczęły upadać. Zapytał 

przy tym, kto będzie korzystał z obiektów sportowych. Dzieci w szkołach jest coraz mniej i 

pojawi się problem, jeśli chodzi o obiekty sportowe, które i tak Miasto będzie musiało 

utrzymywać. Jeżeli danego klubu nie będzie stać na opłaty to nie będzie on korzystał z 

obiektów. Każdy z klubów, który dostanie podwyżkę i nie będzie go stać na opłaty zgłosi się 

po pomoc do radnych. Zgodził się z wypowiedzią Marka Krejpcio, że wprowadzenie tak 

znaczących podwyżek powinno być poprzedzone spotkaniem ze środowiskiem sportowym, aby 

usłyszeć głos drugiej strony. Powiedział, że jest związany ze środowiskiem sportowym i bardzo 

żałuje, że zgodził się na to, aby Prezydent Miasta wprowadzał podwyżki zarządzeniem. 

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał czy to prawda, że jeżeli boisko wynajmuje Akademia Wigry 

Suwałki to obowiązują inne stawki niż jak boisko chcą wynająć mieszkańcy, którzy płacą tylko 

za wynajęcie boiska.   

 

Tadeusz Czerwiecki  zapytał przy okazji, ile Orkiestra Świątecznej Pomocy zapłaciła za halę 

podczas organizowanego finału WOŚP w Suwałkach.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że jeśli chodzi o apel radnego 

Kamila Lauryna, żaden z klubów nie płaci takich stawek, jakie są ujęte w Zarządzeniu, 

ponieważ Miasto nie ma jeszcze faktur. Decyzja Prezydenta jest taka, że kiedy będą faktury, 

wówczas będzie obciążać faktycznym zużyciem prądu za wydarzenie sportowe lub treningi. Z 
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tego względu tych stawek, o których wspomniał radny Kamil Lauryn prawdopodobnie nie 

będzie. Tak naprawdę Miasto nadal nie wie, ile będzie płacić za energię elektryczną.  

 

Kamil Lauryn zapytał po co w takim razie ukazało się to Zarządzenie.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że Prezydent Miasta podjął 

decyzje, zgodnie z zapisami Zarządzenia, dotyczące innych częściowych zwolnień, bo Miasto 

stara się na potrzeby klubów sportowych, które stanowią rdzeń sportowy miasta, odpowiadać 

wtedy kiedy się one pojawiają i kiedy rzeczywiście jest problem.  

Zaznaczył, że trzeba działać elastycznie i okaże się czy potrzebna będzie zmiana Zarządzenia, 

zmiana zapisu i wpisu, że kluby będą obciążane faktycznie zużytą energią czy będzie konieczna 

inna regulacja. Dodał, że rozmawiał na ten temat z Prezesem Wigier i przekazał mu powyższą 

informację. Wspomniał, że w grudniu kiedy była mowa o konieczności zmiany stawek nie tylko 

za obiekty sportowe przy szkołach, ale też obiekty Ośrodka Sportu i Rekreacji, Rada Sportu nie 

wypracowała stanowiska i rekomendacji dla Prezydenta. Mowa była wtedy nie o 10%, ale o 

30%, jednak wtedy nie była znana skala podwyżek za ogrzewanie i energię i do dziś nie 

wiadomo, ile te media będą faktycznie kosztowały.  

Zaznaczył, że Miasto stara się pochylać nad potrzebami klubów sportowych w miarę 

posiadanych środków finansowych. Powiedział, że Miasto chciałoby utrzymać dawne stawki, 

jednak patrząc na możliwości budżetu nie jest to możliwe.  

 

Jacek Niedźwiedzki zaapelował, aby mimo wszystko nie oszczędzać na dzieciach i młodzieży.  

Dodał, że jest to pewne kuriozum, aby Akademia Piłkarska Wigry płaciła dodatkowo za 

oświetlenie, bo to tak, jakby pozostałe kluby trenujące na hali miały płacić dodatkowo za 

oświetlenie.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że jeżeli nie będą płaciły kluby, to kto miałby to robić. Czy 

koszty przerzucić na szkoły? Dodał, że nad tym tematem trzeba się zastanowić, bo Komisja 

podjęła stanowisko w sprawie pomocy finansowej w ramach Wydziału Kultury i Sportu, ale 

pytanie skąd zabrać te pieniądze.  

 

Wojciech Pająk zapytał, czy jest możliwe, aby tę kwotę wygospodarować z rezerwy ogólnej. 

 

Roman Rynkowski powiedział, że nie wie w tej chwili czy jest to możliwe, ponieważ jest 

dopiero marzec a rezerwa jest na cały rok.  

Jeśli chodzi o temat Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, który poruszył radny Tadeusz 

Czerwiecki zapytał, w jaki sposób jest to finansowane ze „sportu”.   

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że w minionym roku otrzymał tłumaczenie, że WOŚP jest 

dodatkową imprezą przy imprezie organizowanej przez Miasto, tymczasem – jak dodał – 

według niego jest odwrotnie. Powiedział, że może czas już skończyć z ukrytym 

sponsorowaniem WOŚP-u a przyjąć praktykę, że kto organizuje imprezę, ten pokrywa koszty 

z nią związane. 
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Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że Miasto wspiera w sensie 

organizacyjnym różne imprezy. W styczniu Miasto wspierało np. Orszak Trzech Króli i tu 

pytanie, czy Miasto ma nie wspierać takich aktywności.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że WOŚP odbywa się na hali a Orszak Trzech Króli na 

ulicach miasta. Jak podkreślił, chodzi też o skalę.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że w Orszak Trzech Króli jest 

zaangażowany Suwalski Ośrodek Kultury i pytanie, czy Miasto ma nie wspierać różnych 

aktywności mieszkańców.  

Dodał, że część ludzi uczestniczy w Orszaku Trzech Króli, który organizacyjnie i nie tylko 

wspiera Suwalski Ośrodek Kultury a część osób uczestniczy w WOŚP. Są też osoby, które 

uczestniczą w tych dwóch imprezach. Dodał, że według niego są to aktywności, które należy 

wspierać na tyle, na ile jest to możliwe.  

 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i wniosków.   

 

Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

 

                     Przewodniczący                                                     Wiceprzewodniczący 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki      Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

             Rady Miejskiej w Suwałkach                                Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                     Bogdan Bezdziecki                                                  Wojciech Pająk 

 

 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


